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Vážené studentky, vážení studenti,
vážené kolegyně a vážení kolegové,

rád bych motivoval všechny členy a členky akademické obce k volební účasti. Volby jsou totiž 
způsobem, jak mohou členové akademické obce ovlivnit další směřování Pedagogické fakulty 
Univerzity Palackého v Olomouci. Volební proces umožňuje voličům, aby si vybrali ty kandi-
dáty, kteří nejlépe zastupují jejich hodnoty a představy o tom, jak by měla fakulta fungovat.

Akademický senát Pedagogické fakulty Univerzity Palackého v Olomouci je jedním z nejdůle-
žitějších orgánů fakulty a rozhoduje o mnoha důležitých otázkách, jako jsou výukové plány, 
rozpočet fakulty – a v neposlední řadě volí děkana. Proto je důležité, aby akademici, kteří 
mají zájem o správný chod fakulty, využili svého hlasu a voleb do Akademického senátu se 
zúčastnili.

Takže milí studenti a akademici, nebojte se využít svého práva volit a zúčastnit se voleb do 
senátu pedagogické fakulty. Vaše účast je důležitá a může mít velký vliv na směřování fakulty 
v příštím období. Dejte si pozor, aby vám neutekl termín hlasování, a buďte hrdí na to, že 
jste se aktivně podíleli na rozhodování o budoucnosti fakulty. A kdo ví, možná právě vy bude-
te tím rozhodujícím hlasem, který nakonec rozhodne o výsledku voleb.

Michal Růžička, 
předseda AS PdF UP

Úvodní slovo 
předsedy Akademického senátu PdF UP
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Vážené kolegyně a vážení kolegové,
vedení PdF UP — stejně jako každý člen akademické obce — vnímá problémy spojené s vyso-
kou mírou inflace a se zvýšením cen energií, které aktuálně významně snižují reálnou hodno-
tu našich mezd akademických i neakademických pracovníků. 

Chci Vás všechny ujistit, že já osobně — stejně jako ostatní členové vedení fakulty — vyu-
žívám každé možné příležitosti nebo jednání a permanentně usiluji o zvýšení prostředků 
určených pro vysoké školy a naši fakultu.  

Pravděpodobně sledujete jednání s MŠMT, podle nějž by již v letošním roce mohly vysoké 
školy získat navýšení v objemu 1,2–1,5 mld. korun. Vysoké školy usilují o zvýšení objemu 
prostředků pro příští rok až na 10 mld. korun.  Naše fakulta činí pro zlepšení situace mnohé 
konkrétní kroky. Vedení připravilo Prohlášení k personálním a mzdovým podmínkám na pe-
dagogických fakultách, které následně projednala a převzala Asociace děkanů pedagogických 
fakult ČR a komunikovala je dále směrem k ministerstvu i veřejnosti. 

Ve svém úsilí o zlepšení situace si ale uvědomuji také kontext univerzitního rozpočtu. Pro-
blémy totiž nepramení pouze z celkového podfinancování vysokých škol, ale také ze způsobu 
vnitřního přerozdělování financí jednotlivým fakultám. Připravil jsem proto analýzu tohoto 
přerozdělování a snažím se ostatní děkany a vedení Univerzity Palackého aktivně přesvědčo-
vat o nutnosti změny. Souběžně jsem provedl analýzu vývoje rozpočtu naší fakulty v uplynu-
lých letech, přistoupil k některým úsporným krokům týkajícím se energií a se situací pravi-
delně seznamuji Akademický senát PdF. Rád bych o situaci informoval také Vás, členy a členky 
akademické obce, a představil jsem Vám své závěry osobně také na shromáždění Akademické 
obce PdF UP.  Nejde však zdaleka jen o budoucnost. Ke konkrétním krokům přistupuji již 
nyní. Před časem jsme Vás informovali o zvýšení příspěvku ze Sociálního fondu PdF 
až na 2 000 korun měsíčně pro každého pracovníka s pracovním úvazkem 0,5 a vyšším. 
A dále — s ohledem na složitou situaci — přistoupilo vedení fakulty od 1. 4. 2023 k úpravě 
mzdových výměrů akademických pracovníků formou navýšení osobního příplatku. Alokovaná 
suma v rámci ukazatele P se promítne tak, aby co nejvíce zlepšila finanční podmínky nejhů-
ře ohodnoceným kategoriím v rámci tarifních složek, tedy pracovníkům na pozicích lektor, 
asistent a odborný asistent.

V návaznosti na schválení Novely č. 3 Vnitřního mzdového předpisu UP dne 29. 3. 2023 
v Akademickém senátu UP, která se týká pouze neakademických pracovníků, zahájilo vedení 
pedagogické fakulty další kroky, které by v blízké budoucnosti přinesly i další úpravu mezd 
u akademických pracovníků.  

Uvědomuji si, že obecné okolnosti odměňování jsou pro nás, pracovníky vysokých škol, stále 
nepříznivé. Jedná se mj. o důsledek toho, že objem prostředků určených na vysoké školy 
v rámci rozpočtové kapitoly MŠMT se za uplynulých osm let snížil z 18 % na pouhých 12 %. 
Chci Vás všechny ujistit, že situaci nadále intenzivně sledujeme a aktivně vyhledáváme mož-
nosti, jak pro fakultu získat více financí a mzdovou situaci nás všech postupně zlepšovat.

Vojtech Regec,
děkan PdF UP

Informace děkana o mzdách
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Dění na fakultě
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Za soubor dvou atlasů 
získala fakulta nomina-
ci na cenu Mosty 2022

Atlas vzdělávání žáků se speciálními vzdělá-
vacími potřebami v České republice a Atlas 
vzdělávání, sociálních služeb a zaměstna-
nosti osob se zdravotním postižením v Čes-
ké republice přinesly Pedagogické fakultě 
Univerzity Palackého nominaci na prestižní 
cenu Mosty, jež je udělována za mimořád-
nou aktivitu nebo čin ve prospěch občanů 
se zdravotním postižením. Ze dvaačtyřiceti 
návrhů bylo v každé ze čtyř kategorií vybrá-
no pět finalistů.

Pedagogická fakulta UP získala nominaci 
na cenu Mosty 2022 ve zvláštní kategorii 
za vydání Atlasu vzdělávání žáků se speciál-
ními vzdělávacími potřebami v České repub-
lice (2022) a Atlasu vzdělávání, sociálních 
služeb a zaměstnanosti osob se zdravotním 
postižením v České republice (2022).
Více na webu Žurnálu UP.

Výjezdní porada vede-
ní fakulty s vedoucími 
pracovišť
Ve dnech 15. — 16. března 2023 proběhla 
výjezdní porada vedení fakulty s vedoucí-
mi pracovišť. Během prvního dne bylo na 
programu několik důležitých bodů. V prv-
ním bloku vystoupila proděkanka pro vnější 
vztahy a inovace doc. Petra Šobáňová 
a tématem její prezentace byl obraz peda-
gogických fakult ve veřejném prostoru. Zmí-
něno bylo, že přestože např. na naší fakultě 
dochází k řadě pozitivních inovací, produ-
kujeme zajímavé výstupy a zájem uchazečů 
svědčí o silné pozici PdF UP, ve veřejných 
debatách se navzdory tomu objevuje mno-
ho kritických hlasů a odsudků. S pedagogic-
kými fakultami se spojuje řada negativních 
stereotypů, s nimiž se fakulta snaží v rámci 
své komunikační strategie bojovat. Prodě-
kanka poukázala na nutnost vstupovat do 
veřejného prostoru pozitivními interven-
cemi a požádala katedry o zpětnou vazbu, 
spolupráci a podněty. 

Dále vystoupil děkan doc. Vojtech Regec 
s blokem týkajícím se rozpočtu a mzdové 
problematiky na vysokých školách i Univer-
zitě Palackého a její pedagogické fakultě. 
Proděkanka pro studium doc. Radka Dof-
ková vystoupila s informacemi ohledně 
přijímacího řízení. V rámci jejich harmono-
gramu letos proběhly ukázkové testy na 
dnech otevřených dveří, následně v květnu 
se uskuteční testy nanečisto a první a dru-
hý ostrý test jsou naplánovány na červen 
letošního roku, stejně jako náhradní termín. 
Důležitým tématem porady byly kvalifikační 
práce a státní závěrečné zkoušky. Otevřelo 
se téma obhajob v situaci, kdy nově studen-
ti nemusejí předkládat práci v tištěné verzi. 

Vedení s vedoucími pracovišť řešilo rovněž 
otázku reformy praxí. Na fakultě v současné 
době probíhá příprava konceptu Studia 
k výkonu specializační činnosti provázející-
ho učitele (CŽV). Tématem byla také nově 
zveřejněná pracovní verze Kompetenčního 
rámce absolventa učitelství; jednání probí-
halo formou pracovních skupin a prezenta-
ce jejich stanovisek se společnou debatou. 

https://www.zurnal.upol.cz/nc/zprava/clanek/za-soubor-dvou-atlasu-ziskala-pedagogicka-fakulta-up-nominaci-na-cenu-mosty-2022/


Dny vědy a umění na PdF UP
Komentovaná prohlídka Hanáckého muzea
v přírodě

Sociálně-právní poradenství v zrcadle času

Den zdraví

EME 2023: Výzvy primárního vzdělávání
v matematice jako součást učitelství pro 21. století

Seminář doktorandů DSP Hudební teorie
a pedagogika

Jak pracovat s náročným chováním dětí

Technologie v řízení outdoorových her

Multižánrová performance studentů KHV

Dobré otázky pro environmentální výchovu

Ilustrátorský workshop s Kateřinou Janků

Komentovaná prohlídka slavnostního freskového
sálu ZŠ Komenium

14. 4., 9:00–11:00
Příkazy

 
18. 4. 13:00–15:00

učebna P
 

19. 4., 8:30–16:30
malá aula

 
19.–21. 4.

velká aula
 

20. 4., 14:00
Konvikt (3.42)

 
20. 4., 16:00–18:00

učebna P37
 

24. 4., 14:00–17:00
Bezručovy sady

 
26. 4., 18:00

Konvikt (2.14)
 

17. 5., 9:15–16:00
Sluňákov

 
23. 5., 14:30–16:15

Konvikt (114)
 

4. 5., 16:00
ZŠ Komenium

https://www.pdf.upol.cz/veda/dny-vedy-a-umeni/


Malé překvapení v podobě květinového dár-
ku čekalo 28. března na všechny studující 
i zaměstnance a zaměstnankyně, kteří ráno 
přicházeli na fakultu. Oslavy Dne učitelů 
na pedagogické fakultě pak pokračovaly 
slavnostním předáváním ocenění Učitel 
roku Olomouckého kraje. Tento ceremoni-
ál pořádaný tradičně Olomouckým krajem 
letos hostila právě pedagogická fakulta 
a kromě cen hejtmana a radního předal 
svá ocenění pedagogům poprvé také děkan 
pedagogické fakulty. Vyvrcholením oslav 
Dne učitelů bylo tradiční společenské setká-
ní zaměstnanců fakulty pořádané vedením 
fakulty a Fakultním výborem ZO VOS, jež 
se letos uskutečnilo 5. 4. 2023 v prostorách 
malé auly.

Tradičním rozdáváním 
tulipánů před fakultou 
na Žižkově náměstí 
odstartovaly 28. března 
ráno oslavy Dne učitelů
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Studentská kurie AS PdF UP se na posled-
ních zasedáních fakultního senátu zapojila 
do dalších kroků ke zlepšení komfortu 
studijního života na fakultě. „S neklidem 
sledujeme stoupající ceny v menze. Na sená-
tu jsme jednali o doplnění další mikrovlnky 
a ze strany vedení fakulty přišla velmi 
pozitivní odezva, což nás potěšilo. Děkan 
i tajemník byli rádi za zájem studentů a slí-
bili, že se zázemí doplní. V současné době 
je ještě debatované její umístění,“ shrnula 
jednání místopředsedkyně senátu Eliška 
Šlesingrová. 

„Také jsme řešili téma výdejníku vody, který 
vedení fakulty zavedlo v prostorách poblíž 
mikrovlnky na zkoušku, zda o něj budou 
mít studenti zájem. Byli bychom rádi, kdy-
by se podařilo rozšíření výdejníku i na jiná 
místa na fakultě a na jiné fakultní budovy. 
Poslední zasedání senátu přineslo také pří-
znivou odpověď vedení fakulty na otázku 
možného využití fakultních prostor hlavní 
budovy, kde se donedávna nacházely včelí 
úly. Možný vchod by byl přes relaxační míst-
nost a podle slov pana tajemníka by se tam 
měly objevit také stolky a židle k odpočinku. 
Hodně nás tento vstřícný krok potěšil. Jako 
zástupce senátu jsem také členem pracovní 
skupiny, která se zabývá úpravou kvalifikač-
ní normy ohledně závěrečných prací 
a členem pracovní skupiny ke zřízení insti-
tutu ombudsmana, kde jsem velmi ráda, 
že se daří podnikat kroky k zavedení tohoto 
orgánu na PdF UP. Kolegyně Terezka Bezdě-
ková také přišla s myšlenkou tvorby šablony 
pro studenty, kteří píší závěrečnou práci, 
aby měli již naformátovaný dokument, 
do kterého by mohli buď přímo vpisovat, 
anebo podle něhož by si mohli zkontrolovat 
správnost vlastního naformátování závě-

Okénko studentských 
zástupců ve fakultním 
senátu

rečné práce. Na toto téma se otevřela živá 
debata, jsme proto zvědaví, jak to dopadne,“ 
dodává Eliška Šlesingrová.

Studentská kurie AS PdF UP by velmi oceni-
la, pokud byste se jako studenti ozvali 
se svým názorem na jakékoliv fakultní téma 
a napsali senátorům třeba na jejich FB 
stránku: „Studentští zástupci Akademické-
ho senátu PdF UP“.



Na půdě pedagogické fakulty se ve středu 
29. března 2023 uskutečnila schůzka 
s ředitelkami a řediteli olomouckých základ-
ních škol. Tématem bylo pokusné ověřování 
Systému podpory provázejících učitelů. 
Ověřování má za cíl realizovat, ověřit 
a vyhodnotit připravovaný Systém podpo-
ry provázejících učitelů, jehož smyslem je 
připravit učitele, kteří vedou studenty uči-
telství na pedagogických praxích. Pokusná 
fáze bude trvat do roku 2025, finální systém 
bude spuštěn od roku 2026. V rámci právě 
probíhající fáze získají provázející učitelé 
možnost vzdělávání, metodickou podporu 
a finanční ohodnocení.

Za pedagogickou fakultu vystoupili děkan 
Vojtech Regec, proděkanka pro studium 
Radka Dofková, vedoucí Centra celoživot-
ního vzdělávání Jitka Petrová a referentka 
pro pedagogické praxe Barbora Vlachová. 
Ti zúčastněným ředitelkám a ředitelům 
základních škol představili koncept Systému 
podpory provázejících učitelů a vysvětlili 
roli pedagogické fakulty v přípravě prováze-
jících učitelů. V průběhu tohoto roku bude 
na pedagogické fakultě spuštěn kurz pro 
budoucí provádějící učitele, který učitelům 
umožní rozvinout své mentorské a reflek-
tivní dovednosti a kompetence.

Setkání k pokusnému 
ověřování Systému 
podpory provázejících 
učitelů
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V úterý 4. dubna proběhla první ze tří ko-
mentovaných prohlídek aktuální výstavou 
Skrytá krása, která nechává nahlédnout 
do knižní kultury středověku. Průvodcem 
je pedagog Jiří Černý, jehož působišti jsou 
Katedra výtvarné výchovy UP Olomouc 
a Vlastivědné muzeum v Olomouci. Jiří Čer-
ný představil středověké rukopisy z muzej-
ních sbírek, které byly doposud uzamčeny 
v trezorech a které jsou z velké části veřej-
nosti ukázány vůbec poprvé. 

Účastníci prohlídky se dozvěděli, kolik růz-
ných rukou se podílelo na vzniku knihy 
a jaké se používaly materiály. Třešničkou 
na dortu byl vzácný rukopis Olomoucké 
knihy věšteb, který je jako jediný z vysta-
vených exemplářů psaný v němčině a nese 
vypodobnění různorodých zvířat. 

Komentovaná prohlíd-
ka výstavy Skrytá krása 
přilákala plný sál
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Setkání akademické 
obce fakulty
Na fakultě 12. dubna odpoledne proběhlo 
druhé setkání akademické obce v letošním 
akademickém roce. V úvodu děkan fakulty 
předal Pamětní medaile Pedagogické fa-
kulty UP zasloužilé zaměstnankyni fakulty 
Mgr. Zdence Kovaříkové a řediteli Ústavu 
speciálněpedagogických studií doc. Jiřímu 
Langerovi. Rozdal i ceny děkana za tvůrčí    
a uměleckou činnost studentům a student-
kám. Předseda Akademického senátu PdF 
UP informoval obec o tom, čím se zabýval 
tento klíčový orgán v uplynulých měsících. 
Děkan fakulty poté přednesl zprávu o dění 
na fakultě a představil další plány vedení.

Nominace na cenu 
děkana už jsou  
otevřené!
V současné době už běží lhůta pro podávání 
návrhů na udělení Ceny děkana Pedagogické 
fakulty Univerzity Palackého v Olomouci 
za vynikající studentskou vědeckou nebo 
uměleckou činnost či publikaci za akademic-
ký rok 2022/2023. Cena děkana může být 
udělena studentům v prezenční i kombino-
vané formě studia v bakalářských, magister-
ských i doktorských studijních programech.
Více na webu fakulty.

Robert Buček z katedry 
výtvarné výchovy 
se stal docentem
Jsme hrdí na to, že na naší fakultě působí 
ty nejlepší osobnosti dílčích oborů. A máme 
radost, když dosáhnou významných úspě-
chů. Jako sochař a pedagog Robert Buček, 
který úspěšně završil habilitační řízení 
v oboru Výtvarné umění na prestižní Akade-
mii Sztuk Pięknych im. Eugeniusza Gepper-
ta we Wrocławiu v Polsku. Panu docentovi 
blahopřejeme!

Dominik Voráč předná-
šel o své cestě za mind-
fulness u buddhistů
Katedra českého jazyka a literatury může 
být pyšná na svého doktoranda Dominika 
Voráče, který strávil začátek února v budd-
histickém chrámu. O své zážitky se podělil 
na přednášce Hledání mindfulness: 10 dní 
v buddhistickém chrámu.

https://www.pdf.upol.cz/nc/zprava/clanek/cena-dekana-pdf-up-v-olomouci-za-akademicky-rok-20222023/?fbclid=IwAR3IhdImNga1b-8Ayj8FIxarfwPvqwIAOIzqM3rSrmm6zoY0bbz0e7SZe4s
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Na fakultě proběhla 
obhajoba IGA grantů
Ve středu 22. března proběhly v Malé aule 
PdF UP obhajoby projektů studentské gran-
tové soutěže IGA. 

Řešitelé měli možnost prezentovat výsledky 
výzkumu a kolegiálně sdílet. „Jako takové 
obhajoby představují důležitou součást 
dalšího růstu studentů, protože se tím učí 
prezentovat svou odbornou práci,“ říká pro-
děkan pro vědu, výzkum a doktorská studia 
PdF UP Stanislav Štěpáník. 

Obhajoby rovněž ukázaly spektrum činnos-
tí, které se na PdF UP dějí v oblasti výzkum-
né práce, a hlavně obrovský interdisciplinár-
ní rozsah výzkumných témat PdF UP. 

Symposium proběhlo v dělné atmosféře, 
mnohé příspěvky ukázaly velký potenciál 
pro další práci a vzbudily živý ohlas publika.

Publikační fond  
byl otevřen
I v letošním roce se otevřel Publikační fond. 
Ten je určen zaměstnancům a studentům 
doktorských studijních programů PdF jako 
podpora vědecko-výzkumné a z toho vyplý-
vající publikační činnosti na PdF UP. Cílem 
existence Publikačního fondu na PdF UP je:

- podpora zejména těch zaměstnanců  
a doktorandů, kteří nemají jinou možnost 
financování svých publikací,

- zkvalitnění publikačních výstupů pracovní-
ků a doktorandů PdF UP,

- zvýšení produkce výstupů hodnotitelných 
dle Metodiky 17+, konkrétně v modulech 
1 a 2,

- a podpora projektové činnosti.

Více informací přímo ve výzvě.

Tvůrčí volno na PdF UP 
se využívá 
Institut tvůrčího volna se na fakultě hezky 
„zabydlel“ a stal se součástí nabídky péče 
o zaměstnance. 

Průkopníkem, který tvůrčí volno využil 
jako vůbec první, byl v zimním semestru 
2022/2023 doc. Robert Buček z KVV, a je 
skvělé, že i díky tomu mohl akademicky 
růst. 

V aktuálním semestru tvůrčí volno čerpají 
doc. Igor Fic z katedry českého jazyka a lite-
ratury a dr. Jan Chrastina z Ústavu speciál-
něpedagogických studií. 
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https://www.ucitel21.cz/post/koncepce-revize-vzd%C4%9Bl%C3%A1vac%C3%ADch-oblast%C3%AD
https://www.ucitel21.cz/post/co-m%C3%A1-um%C4%9Bt-absolvent-u%C4%8Ditelsk%C3%A9ho-programu-p%C5%99ipom%C3%ADnkujte-kompeten%C4%8Dn%C3%AD-r%C3%A1mec-absolventa-u%C4%8Ditelstv%C3%AD
https://www.ucitel21.cz/post/%C4%8Desk%C3%A1-%C5%A1koln%C3%AD-inspekce-sekund%C3%A1rn%C3%AD-anal%C3%BDza-zaj%C3%ADmavosti-%C4%8Desk%C3%A9ho-vzd%C4%9Bl%C3%A1v%C3%A1n%C3%AD
https://www.ucitel21.cz/post/p%C3%A1r-slov-na-%C3%BAvod-ke-glob%C3%A1ln%C3%ADm-t%C3%A9mat%C5%AFm
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https://www.ucitel21.cz/post/u%C4%8Ditel-by-m%C4%9Bl-b%C3%BDt-zprost%C5%99edkovatelem-p%C5%99%C3%ADle%C5%BEitost%C3%AD-o-hudebn%C3%AD-v%C3%BDchov%C4%9B-s-martinem-mu%C5%BE%C3%ADkem
https://www.ucitel21.cz/post/grafick%C3%BD-rom%C3%A1n-p%C5%99edstavuje-osudy-%C4%8Dechoslov%C3%A1k%C5%AF-b%C4%9Bhem-karpatsko-dukelsk%C3%A9-operace-1
https://www.ucitel21.cz/post/olomouck%C3%BD-kraj-zn%C3%A1-sv%C3%A9-leto%C5%A1n%C3%AD-u%C4%8Ditele-roku-port%C3%A1l-u21-p%C5%99inese-jejich-pedagogick%C3%A9-reflexe
https://www.ucitel21.cz/post/tip-do-v%C3%BDuky-netradi%C4%8Dn%C3%AD-velikono%C4%8Dn%C3%AD-zamy%C5%A1len%C3%AD-aneb-objevujeme-ikonografii


Právnická fakulta UP ve spolupráci se svým 
studentem Vasylem Kapustejem vyhlásila 
materiální sbírku humanitární pomoci pro 
Ukrajinu. Sbírka trvá do poloviny května 
a darované věci je možné nosit přímo na 
fakultu.

V tomto akademickém roce fakulta orga-
nizuje sbírku již podruhé. V listopadu se 
díky zaměstnancům, studentům a podpo-
rovatelům podařilo na Ukrajinu poslat auto 
SUV plné potřebných věcí. Darované věci 
putovaly ukrajinským uprchlíkům hlavně 
do západní a centrální části země. Pomohly 
hlavně matkám s dětmi a seniorům, kteří 
byli nuceni opustit své zničené domy na vý-
chodě Ukrajiny. „Šlo především o uprchlíky 
z Charkova, Mykolajiva a Donbasu,“ upřes-
nil Vasyl Kapustej, který Ukrajinu podporuje 
od prvních dnů vypuknutí války. 

Více na webu Žurnálu UP.

Text: Eva Hrudníková, foto: archiv PF UP

Právnická fakulta 
opět vyhlásila sbírku 
na pomoc Ukrajině

Dění 
na univerzitě
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Text: redakce Žurnálu, foto: archiv FNOL

Lékařskou fakultu UP v příštích čtyřech 
letech povede Milan Kolář, profesor lékař-
ské mikrobiologie a současný proděkan 
fakulty pro legislativu, vnitřní organizaci 
a vnější vztahy. Milan Kolář, který již v čele 
fakulty stál v letech 2011–2019, byl v děkan-
ské volbě jediným kandidátem.

Nadpoloviční většinu hlasů potřebnou 
 ke zvolení získal kandidát hned v prvním 
kole, když pro něj hlasovalo 31 z 34 přítom-
ných senátorek a senátorů. „Velmi si vážím 
toho, že jsem získal vaši důvěru a podporu 
mé kandidatury. Slibuji, že funkci děkana 
budu vykonávat v duchu našeho motta 
Mente et corde, tedy rozumem a srdcem, 
a ve spolupráci s vámi a udělám vše pro to, 
aby naše lékařská fakulta nadále prospero-
vala a byla společně s Fakultní nemocnicí 
Olomouc jedním z nejlepších zdravotnic-
kých center v České republice s evropskou 
úrovní,“ uvedl bezprostředně po svém zvo-
lení Kolář. Více na webu Žurnálu UP.

Mikrobiolog Milan 
Kolář byl zvolen  
novým děkanem 
lékařské fakulty

https://www.zurnal.upol.cz/nc/zprava/clanek/pravnicka-fakulta-vyhlasila-materialni-sbirku-pro-ukrajinu-uz-podruhe/
https://www.zurnal.upol.cz/nc/zprava/clanek/mikrobiolog-milan-kolar-byl-zvolen-novym-dekanem-olomoucke-lekarske-fakulty/


Pedagogická fakulta Univerzity Palackého v Olomouci | Připravilo oddělení komunikace pedagogické fakulty; 
Lukáš Blokša & Petra Šobáňová, duben 2023
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Text: David Kresta, foto: Jakub Čermák 
 
V rodině Merzových se Západ setkává 
s Východem. Radana vystudovala ukrajinis-
tiku, její manžel Lukáš je anglistou a germa-
nistou. Vzájemně se tak obohacují v oblasti 
kulturní, ale rovněž gastronomické. Pro 
jednoho bylo studijní směřování jasně vy-
tyčené, pro druhého naopak sehrála velkou 
roli náhoda. Jejich portrét přineslo aktuální 
vydání magazínu Žurnál UP.

Meky Žbirka kdysi prohlásil, že se angličtinu 
začal učit proto, aby rozuměl tomu, o čem 
zpívají jeho oblíbení zahraniční interpreti. 
Lukáš Merz se učil angličtinu prostřednic-
tvím hudební televize a pořadů na satelitu. 
„Krátce po revoluci jsme měli doma satelit 
s anglickými programy a já samozřejmě 
chtěl porozumět, o čem se na obrazovce 
mluví. Angličtinu jsem se učil díky MTV. 
Pomohli nám také příbuzní. Strýc Ivo Sou-
dek byl profesorem angličtiny v USA, takže 
mě zásoboval slovníky, tiskovinami a dalšími 
materiály, které nebyly běžně k dispozici. 
Už na gymnáziu bylo zřejmé, že se budu 
chtít studiu jazyků věnovat důkladněji,“ 
vzpomíná Lukáš Merz.

Právě na gymnáziu v Liberci také poznal 
svou budoucí ženu Radanu. Více na webu 
Žurnálu UP.

Radana a Lukáš Merzovi 
Rodina, kde se Západ 
setkává s Východem

Text: FNOL, vim, foto: archiv vim

S Velikonočním pondělím startuje nová sou-
těžní výzva, kterou chce Klinika tělovýchov-
ného lékařství a kardiovaskulární rehabilita-
ce Lékařské fakulty UP a Fakultní nemocnice 
Olomouc motivovat k pohybu. Její účastníci 
se vydají po stopách poutníků a za sdílení 
fotografií z poutních míst mohou vyhrát 
víkendový pobyt v Lázních Slatinice.

„Je to již potřetí, co chceme soutěží motivo-
vat veřejnost k pohybu. Oba předchozí roč-
níky měly velký úspěch. Ve skupině přidáva-
lo fotky navštívených studánek a rozhleden 
bezmála dvě stě lidí. Pěší výlet vnímáme 
jako ideální start k aktivnímu přístupu  
k vlastnímu zdraví,“ vysvětluje přednostka 
pořádající kliniky Eliška Sovová.

Na výlety na poutní místa v České republice 
i v zahraničí mají účastníci výzvy téměř půl 
roku, od Velikonočního pondělí do 30. září. 
Fotografie z cest je následně třeba sdílet 
ve facebookové skupině nazvané stejně jako 
výzva Po stopách poutníků, a to s popiskem, 
o jaké poutní místo se jedná, a s hashtagem 
#PoStopachPoutniku.

Celý článek je dostupný na webu Žurnálu.

Po stopách poutníků. 
Výzva motivuje k návště-
vám poutních míst

https://www.zurnal.upol.cz/fileadmin/userdata/UP/Ke_stazeni/Zurnal/zurnal_2023_03_cz_web.pdf
https://www.zurnal.upol.cz/nc/zprava/clanek/radana-a-lukas-merzovi-rodina-v-niz-se-zapad-setkava-s-vychodem/
https://www.zurnal.upol.cz/nc/zprava/clanek/po-stopach-poutniku-pohybova-vyzva-motivuje-k-navsteve-poutnich-mist/
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